
J E G Y Z Ő K Ö N Y V

amely  készült:  Sződ  Község  Polgármesteri  Hivatal  hivatalos  helyiségében,  2015.  december  17.
napján18.00 órakor megtartott Sződ Község Képviselő-testületének  üléséről.

Napirendi pontok:

1. A Csupafül Egységes Óvoda-Bölcsőde Alapító Okiratának módosítása 
Előterjesztő: dr. Bojtayné Benedek Gabriella jegyző

2. Járdaépítési támogatás iránti kérelem megtárgyalása
Előterjesztő: Hertel László polgármester

3. A Sződi Hunyadi János Általános Iskola udvarának bővítésével kapcsolatos tájékoztatás
Előterjesztő: Hertel László polgármester

4. Egyebek

  Sződ Községért Közalapítvánnyal kapcsolatos tájékoztatás
 Tájékoztatás a Faluház előtti térrel kapcsolatosan
 Az Invitel részvényértékesítéssel kapcsolatos határozathozatal

Hertel  László  polgármester  üdvözli  a  képviselő-testület  tagjait,  a  jegyzőasszonyt  és  a
jegyzőkönyvvezetőt.  Megállapítja,  hogy  a  7  fős  képviselő-testületből  5  képviselő  jelen  van,  a
képviselő-testület  határozatképes.  Puskás  Szilveszter  jelezte,  hogy az  ülésen  nem tud  részt  venni.
Erdélyi Balázs nem jelezte távollétét. Ismerteti az ülés napirendi pontjait, valamint azokat az ügyeket,
amelyek az Egyebek napirendi pontban kerülnek megtárgyalásra. A kiegészített napirendi pontokat a
képviselők 5 igen szavazattal elfogadják.

Az Egyebek napirendi ponton belül az alábbi ügyek kerülnek megtárgyalásra

 Helyi Esélyegyenlőségi program felülvizsgálatára vonatkozó határozathozatal
 Bérleti díjmentesség megállapítása a Faluház használatára vonatkozóan

A mai  ülés jegyzőkönyv  hitelesítőjének – figyelembe véve a sorrendet  – Dávid Tamás  képviselőt
javasolja. A képviselő-testület 5 igen szavazattal Dávid Tamás képviselőt jegyzőkönyv hitelesítőnek
egyhangúlag elfogadja. 

1. A Csupafül Egységes Óvoda-Bölcsőde Alapító Okiratának módosítása 
Előterjesztő: dr. Bojtayné Benedek Gabriella jegyző

Hertel László:  Tájékoztatja a képviselőket, hogy ezt a napirendi pontot a jegyzőasszony terjeszti a
testület elé.

Dr. Bojtayné Benedek Gabriella: A Magyar Államkincstár részéről érkezett egy megkeresés, hogy a
Csupafül Egységes Óvoda-Bölcsőde névhasználatát a jogszabályhoz kell igazítani.

A 20/2012.(VIII.31.) EMMI rendelet 125 §-a alapján egyedi elnevezést kell adni az intézménynek.

Ez azt jelenti, hogy a jelenlegi név elé a Sződi elnevezést kell betenni.

Így az intézmény hivatalos elnevezése: Sződi Csupafül Egységes Óvoda-Bölcsőde lesz
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Az intézményvezetővel a változtatással kapcsolatosan egyeztettem. Ezt a módosítást kell az Alapító
Okiratban feltüntetni, erre vonatkozóan kell a testületnek határozatot hoznia. 

Hertel László: Kéri a képviselőket, hogy akinek az előterjesztéssel kapcsolatosan kérdése, észrevétele
van,  szíveskedjen  jelezni.  Mivel  észrevétel  nem érkezett,  kéri  a  képviselőket,  hogy szavazzanak.
Megállapítja, hogy a képviselő-testület 5 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

SZŐD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK   

88/2015.(XII.17.)  HATÁROZATA

Sződ Község Önkormányzat Képviselő-testülete a Sződi Csupafül  Egységes Óvoda-Bölcsőde
Alapító Okiratának módosítását a mellékletben foglaltak szerint elfogadja. 

Határidő: azonnal                                                                 Felelős: polgármester

2. Járdaépítési támogatás iránti kérelem megtárgyalása
Előterjesztő: Hertel László polgármester

Erdélyi Balázs képviselő megérkezett, a képviselő-testület létszáma 6 főre módosul

Hertel László:  Tájékoztatja a képviselőket,  hogy minden év decemberében kerül sor az évközben
megépített gyalogjárdák önkormányzati támogatásának megállapítása. Ebben az évben egy járda épült
meg,  a Dózsa György út  27.  szám alatt.  A falugazda a járda építését  ellenőrizte,  és a számítások
alapján 31.875.-  forint.  Kéri,  hogy akinek kérdése van a  napirendi  ponttal  kapcsolatosan,  jelezze.
Mivel  kérdés  nem  merült  fel,  szavazásra  bocsájtja  a  járdaépítési  támogatás  megállapítását.
Megállapítja, hogy a képviselő-testület 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

SZŐD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK   

89/2015.(XII.17.)  HATÁROZATA

Sződ Község Önkormányzat  Képviselő-testülete Volentics Réka Sződ,  Dózsa György út 27.
szám alatti lakos részére 31.875.- forint járdaépítési támogatást állapít meg.

Határidő: azonnal                                                                               Felelős: polgármester

3. A Sződi Hunyadi János Általános Iskola udvarának bővítésével kapcsolatos tájékoztatás
Előterjesztő: Hertel László polgármester

Hertel László:  Tájékoztatja a képviselőket, hogy az Általános Iskola udvarának bővítésére vásárolt
terület  kimérésre  került,  a  területek  összevonása  még  nem történt  meg.  A  terület  földmunkáit  a
közmunkások megkezdték. Valószínű, hogy Kókáról rendelünk vadhálót és oszlopot, majd lekerítjük a
területet.  Kapukat  fogunk  készíteni  a  rét  felől.  Az  idő  függvényében  szeretnénk  elegyengetni  a
területet. Az önkormányzat az intézmény tulajdonosa, ezért függetlenül attól, hogy a KLIK üzemelteti,
az önkormányzatnak kell ezeket a munkálatokat elvégeznie. 

4. Egyebek
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 Sződ Községért Közalapítvánnyal kapcsolatos tájékoztatás

Hertel László:  Beszéltem az alapítvány elnökével, és kértem, hogy az ügyvédnővel hatékonyabban
működjenek együtt annak érdekében, hogy az alapítvány törvényesen bejegyzésre kerüljön. Jelenleg
az alapítványban történt változások nincsenek átvezetve a cégbíróságon. 
Az  elnök  jelezte,  hogy  most  közvetlenül  az  ügyvédnővel  tartja  a  kapcsolatot,  remélhetőleg  így
zökkenőmentesebben tudják az alapítvány ügyeit intézni. 
Erdélyi Balázs: Majd érdeklődöm az elnöknél, hogyan áll jelenleg az alapítvány ügye. 

 Tájékoztatás a Faluház előtti térrel kapcsolatosan

Hertel László: Tájékoztatja a képviselőket, hogy a Faluház előtti térre 11 db juharfa elültetésre került.
A fásítást egy kertépítő cég végezte 296.027.- forint vállalási árért.  
Beszéltem Gáspár Tibor kőfaragóval, aki el tudja készíteni Madách Imre szobrának a talapzatát, illetve
IV. Béla mellszobrát és talapzatát is. Gáspár Tibor elmondta, hogy először a IV Béla mellszobráról
készít  egy  gipszmintatervet,  azt  majd  meg  lehet  tekinteni,  és  a  testület  akkor  dönthet  a  szobor
elkészítésével,   és az ajánlat  elfogadásával kapcsolatban.  A IV. Béla szobrot a zászló mellé  lenne
célszerű felállítani, a tér másik oldalára pedig Madách Imre mellszobrát. 
Tavasszal  tudjuk  a  téren  a  további  munkálatokat  elvégezni.  A  talapzatokra  kerülő  feliratokat
egyeztetem majd a Erdélyi Balázs, kultúráért felelős tanácsnokkal, és a javasolt feliratot beterjesszük a
testület elé.
Erdélyi Balázs: Egyetértek a polgármester úr javaslatával. 

 Az Invitel részvényértékesítéssel kapcsolatos határozathozatal

Hertel  László:  Tájékoztatja  a  képviselőket,  hogy  az  önkormányzat  tulajdonában  lévő  INVITEL
részvények  értékesítéséről  a  képviselő-testület  már  korábban  döntött.  Az  eladással  kapcsolatos
ügyintézés  során  az  OTP  Bank  meghatározta,  hogy  pontosan  milyen  szöveget  tartalmazzon  a
képviselő-testületi határozat. A tranzakció lezárásához kéri, hogy az előterjesztett határozatot hozza
meg a képviselő-testület.  Megkérdezi a képviselőket,  hogy van-e valakinek kérdése, észrevétele az
előterjesztéssel kapcsolatosan. 
Mivel kérdés nem merült fel, kéri, hogy szavazzanak. Megállapítja, hogy a képviselő-testület 6 igen
szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

SZŐD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK

90/2015.(XII.17.)  HATÁROZATA

Sződ  Község  Önkormányzat  Képviselő-testülete  úgy  határoz,  hogy  az  önkormányzat
tulajdonában lévő 28 db, 800.- forint névértékű Invitel Zrt részvényt (összességében 22.400.-
forint  értékű  részvénycsomag)  100.000.-  forint  összegért  a  Magyar  Telecom  B.V.  részére
értékesíti. 

A  képviselő-testület  tudomásul  veszi,  hogy  az  eladási  árból  5.400.-  forint  transzferköltség
automatikusan  leemelésre  kerül,  illetve  az  értékesítést  követően kéri  az  értékpapír  számla
megszüntetését. 

Határidő: azonnal                                                                 Felelős: polgármester
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 Helyi Esélyegyenlőségi program felülvizsgálatára vonatkozó határozathozatal

Hertel László:  Tájékoztatja a képviselőket, hogy ezt a napirendi pontot a jegyzőasszony terjeszti a
testület elé. 
Dr. Bojtayné Benedek Gabriella: 2013-ban fogadta el a testület az Önkormányzat Esélyegyenlőségi
Programját,  melyet  két  évente felül  kell  vizsgálni.  Ebben az évben lejárt  a két  év.  Többek között
Nevelek településrész leválása miatt is módosítani kell a Programban szereplő létszámokat. 
Hertel  László:  Kéri  a  képviselőket,  hogy akinek  kérdése,  észrevétele  van,  szíveskedjen  jelezni.  
Mivel további kérdés nem merült fel, szavazásra bocsájtja az Esélyegyenlőségi Terv felülvizsgálatára
vonatkozó határozatot. Megállapítja, hogy a képviselő-testület 6 igen szavazattal az alábbi határozatot
hozta: 

SZŐD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK   

91/2015.(XII.17.)  HATÁROZATA

Sződ Község Önkormányzat Képviselő-testülete az Egyenlő bánásmódról és Esélyegyenlőség
előmozdításáról  szóló 2003.  évi  CXXV.  törvény (Ebktv.)  31.§ (4.)   bekezdése értelmében a
Helyi  Esélyegyenlőségi  Program  kétévente  előírt  áttekintésének  eleget  tett,  és  ennek
eredményeképpen elrendeli a program felülvizsgálatát.

Határidő: 2016. április 30.                                                                Felelős: polgármester

 Bérleti díjmentesség megállapítása a Faluház használatára vonatkozóan

Hertel László:  Az elmúlt  ülésen tárgyalta  a képviselő-testület  a Faluház bérleti  díjának 2016.  évi
mértékének módosítását. Nem került azonban meghatározásra, hogy mely egyesületek, szervezetek és
mikor használhatják térítésmentesen a Faluház helyiségeit.  Ezt le kell szabályozni,  hogy a Faluház
vezetője részére is egyértelmű legyen, hogy kik használhatják térítésmentesen az intézményt. 
A bérleti díjakból származó bevételt kulturális célokra használja fel az önkormányzat. Tehát nagyon
meg  kell  gondolni,  hogy  mely  szervezetek,  egyesületek  részére  biztosítja  a  testület  a
költségmentességet. Kértem az egyesületeket, akik térítésmentesen használták eddig a Faluházat, írják
le, hogy milyen rendszerességgel, és melyik helyiségeket kívánják igénybe venni az intézményben.
Továbbá írják le a térítésmentesség igénylés indokait is. 
Minden  rendezvénynek  meg  van  a  felelőse,  akitől  számon  lehet  kérni,  ha  bármilyen  károkozás
történik. 
Eddig két kérelem érkezett a költségmentességre vonatkozóan az önkormányzathoz. Az egyik  a Sződ
Községért Közalapítvány, aki a táncházra nyújtott be térítésmentes kérelmet, a másik pedig a Szabad
néptáncegyüttes.. A közalapítvány évi 7 alkalommal kívánja igénybe venni a Faluházaz nagytermét, a
Faluház  vezetőjével  történt  egyeztetésnek  megfelelően.   (ismerteti  a  kérelem szövegét) A  Szabad
néptáncegyüttes pedig az iskolai tanévhez igazodva minden kedden 18.30-20.30 óra között kívánja
térítésmentesen használni a Faluház nagytermét és színpadát.  
A  térítésmentes  használattal  kapcsolatos  indokaikat  az  előterjesztésben  benyújtott  kérelem
tartalmazza.
Erdélyi  Balázs: Vasárnap  a  Falukarácsonyán  is  fellép  a  táncház,  a  Szülők  Néptánc  csoportja.
Örvendetes, hogy az általános iskolában is szeptembertől néptánc oktatás van. 
Hertel László:  A benyújtott  kérelmekben szereplő indokok alapján javasolja,  hogy a két  csoport
térítésmentesen használhassa a Faluház nagytermét.  
Azon egyesületek,  szervezetek  addig,  amíg  kérelmet  nem nyújtanak  be,  illetve  a  térítésmentesség
indokait  nem terjesztik  a  testület  elé,  és  a  testület  a  térítésmentességet  nem állapítja  meg,  nem
használhatják térítésmentesen a Faluház helyiségeit. 
A Faluház vezetőnek a képviselő-testület térítésmentességre vonatkozó határozatát továbbítjuk, aki a
határozatnak megfelelően jár el, 2016. január 01. napjától. 
Van-e további javaslat, észrevétel? Mivel nincs, szavazásra bocsájtja a Sződ Községért Közalapítvány
kérelmével kapcsolatos  javaslatot. Megállapítja, hogy a képviselő-testület 6 igen szavazattal az alábbi
határozatot hozta: 
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SZŐD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK   

92/2015.(XII.17.)  HATÁROZATA

Sződ  Község  Önkormányzat  Képviselő-testülete  úgy  határoz,  hogy  a  Sződ  Községért
Közalapítvány  részére,  táncházi  rendezvény  céljából  a  Faluház  nagytermét  az  alábbi
időpontokban térítésmentesen használhassa: 

2016. január
2016 február
2016 április
2016. május
2016. október
2016. november
2016. december és 2016. december 31.

A táncház célja a fiatalokkal megismertetni a magyar népi kultúrát, a néptác hagyományokat,
a magyar- és a helyi népszokásokat.

A Sződ Községért Közalapítvány vállalja, hogy a táncház az önkormányzat által szervezett
Falunapon, Szüreti felvonuláson és a Falukarácsonyán térítésmentesen közreműködik. 
A  képviselő-testület  hozzájárul,  hogy  a   rendezvényekre  való  felkészülés  időszakában  a
Faluház nagytermét az alapítvány térítésmentesen használja.

Határidő: azonnal                                                                          Felelős: polgármester

Hertel  László:  Szavazásra  bocsátja  a  Szabad  Néptáncegyüttes  kérelmével  kapcsolatos  javaslatot.
Megállapítja, hogy a képviselő-testület 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

SZŐD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK   

93/2015.(XII.17.)  HATÁROZATA

Sződ Község Önkormányzat Képviselő-testülete úgy határoz, hogy a Szabad Néptáncegyüttes
részére,  táncházi  rendezvény  céljából  a  Faluház  nagytermét  az  iskolai  tanévhez  igazodva,
minden kedden 18.30-20.30 óra közötti időpontban  térítésmentesen használhassa: 

A Szabad Néptáncegyüttes vállalja, hogy az önkormányzat által szervezett Falunapon, Szüreti
felvonuláson és a Falukarácsonyán térítésmentesen közreműködik. 
A  képviselő-testület  hozzájárul,  hogy  a   rendezvényekre  való  felkészülés  időszakában  a
Faluház nagytermét az alapítvány térítésmentesen használja.

Határidő: azonnal                                                                            Felelős: polgármester

Dávid Tamás: Tájékoztatja a képviselőket, hogy a Szociális és Egészségügyi Bizottság 503 fő részére
biztosított pénzbeni támogatást december hónapban. A nagycsaládosokat, betegeket, egyedülállókat,
illetve  a  gyermeküket  egyedül  nevelő  lakosokat  támogatta  kiemelten  az  önkormányzat.
Fűtéstámogatás  96  család  részére  került  megállapításra.  Összességében több,  mint  5  millió  forint
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került kifizetésre. A segélyezést a faluban pozitívan fogadta a lakosság. Voltak olyan 70 éven felüli
személyek,  akik  nem  részesültek  támogatásban,  de  ebben  az  esetben  a  bizottság  nem  találta
indokoltnak a segély megállapítását. Voltak olyan személyek, akik véletlenül kimaradtak, de részükre
indokolt esetben, utólagosan megállapítja a bizottság a támogatást. Dicséretes, hogy az önkormányzat
ekkora  támogatást  tudott  biztosítani  a  lakosság  részére.  Megköszönöm  a  polgármesteri  hivatal
dolgozóinak a munkáját, akik a segélyezésben nagy segítséget nyújtottak a bizottságnak. 

Hertel  László:  Az  újságban írtam a  segélyezésről.  Mindig  lesz  olyan  személy,  aki  kifogásolja  a
segélyek  elosztását.  A bizottság külsős  tagokkal  kiegészülve minden egyes  ügyet  megtárgyalva,  a
lakosok szociális rászorultság figyelembevételével állapították meg a segélyek mértékét

Dávid  Tamás: Azt  tudni  kell,  hogy  a  bizottság  nagyon  komoly  munkát  végzett  a  támogatások
megállapításánál.  Azt  is  tudni  kell,  hogy  csak  annak  a  személynek  tud  a  bizottság  segélyt
megállapítani, aki Sződ Községben állandó lakcímmel rendelkezik. 

Juhász István: Több, mint 500 személyből 280 fő  a 70 év feletti személy. Egyenlően elosztva 3000.-
forint lett volna a segély összege, mely összeg nem oldotta volna meg az anyagi gondokat, viszont
akkor olyan személy is kapott volna, aki nem rászorult. Ezért más módon állapította meg a bizottság a
segély elosztását. 

Dávid  Tamás:  A  segélyezés  során  a  jövőben  kérünk  majd  egy  adós  listát,  és  ennek
figyelembevételével kerül a támogatás megállapításra. 

Hertel  László:  Sajnos  jövőre szűkebb lesz  a  szociális  segélykeret,  ezért  a  képviselő-testület  és  a
bizottság sokkal nehezebb helyzetben lesz. 

Hertel László: Tájékoztatja a képviselőket, hogy a mai ülésen további megtárgyalandó napirendi pont
nincs, a képviselők további hozzászólási szándékukat nem jelezték, az ülést 19.15 órakor bezárja. 

---------------------------------------------       ----------------------------------------------
                         Hertel László                                             dr Bojtayné Benedek Gabriella
                         polgármester                                                               jegyző

      

                                                  --------------------------------------------
Dávid Tamás

                                                            jegyzőkönyvhitelesítő
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